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Protokot Nr 14 / 04

z posiedzenia Komisii OSwiatY,

Kultury, Zdrowia i Opieki Spolecznei

odbytego w dniu 22 stycznia 2004 roku

Posiedzenie komisji rozpoczq{o sig o godz. 11m. Uczestniczyli w nim:

p. P. Radni (w skladzie wg listy stanowiqcqzalqcznik do niniejszego protokolu),

Z-ca Burmistrza: P. Stanistaw Nowak,

Kierownik Zakladu Podstawowej Opieki Zdrowotnej w Jqdrzejowie: P. Marek

Boguslawski,

Przedstawiciel Zwiqzków Zawodowych Nauczycielstwa Polskiego: P. Lidia Osiñska,

Kierownik Oérodka Pomocy Spolecznej: P. Gra2yna Chabior,

Pracownik OPS: P. Maria Kitlinska,

Naczelnik Wydz Oéwiaty, Kultury i Sportu: P. Maciej Koémider.

Zastqpca Przewodniczqcej Komisji P. Jan Zigbiñski rozpocz$ posiedzenie

od przywitania wszystkich, a nastqpnie oÉwiadczyl, 2e pozwolil sobie zaprosiÓ

M. Bogusiawskiego kierownika ZPOZ, poniewaZ problemy sluzby zdrowia na

przelomie roku dosyó nerwowo nas dotknqly. Skoro P. Kierownik zaszczycil nas

swojq obecnoéci4 w zwiqzku z tym chcielibyémy od Pana dowiedzieÓ siq na temat

podpisanego kontraktu z NFZ.

M. Boguslawski powital wszystkich, a nastqpnie oéwiadczyl, 2e pragnqlby na

dzisiejszym spotkaniu przedstawió dwie waZne informacje. Pierwsza dotyczy sporu

NFZ na podstawie kontroli przeprowadzonej na przelomie listopada/grudnia w ZPOZ,

druga informacja dotyczy kontraktacji éwiadczen w zakresie ZPAZ.

Chciatbym najpierw wyjaénió spór jaki wyniknqf odnoénie kontroli ZPAZ-u

w Jqdrzejowie. Kontrola sie jeszcze nie zakonczyla, ale Panstwo iu2 wiecie,

Ze ,,u Boguslawskiego 2le wypadla kontrola". Od grudnia od pobytu P. Michalkiewicza

nie widzialem wyników kontroli.

Druga informac¡a dotyczy ukazania sig artykulu 12 stycznia 2004 roku, a mianowicie

w artykule P. Malgorzaty Brzezinskiej bylo napisane, 2e ,,dyrektor Przychodni wyludzil

od NFZ 300 tysiqcy zlotych"



Chcialem to wyjaSnió, wigc zadzwonilem do pani redaktor i zapytalem, na jakiej

podstawie to stwierdzila. Na to ona odpowiedziala, Ze ,,takq informacjq otrzymala od

P. Michalkiewicza". Jak mo2na opublikowaó takq informacjq, gdy kontrola jeszcze nie

zostala zakonczona. W zwiqzku z powy2szym nasuwa siq pytanie o ,,zetelnoÉÓ

dziennikarskq'.

Pragnq Paristwu przedstawió sprawq kontroli, a dokladnie czego ona dotyczyla.

Kontrola dotyczyla dwóch sfer: kontrolowane by{y recepty za które NFZ doplaca oraz

pielggniarstwo Érodowiskowo- rodzinne.

Odnoénie kontroli w zakresie recept; w trakcie kontroli zglosilo sig do mnie kilkoro

lekarzy, którzy jakoby nie dokonali spisu dokumentacji okreélonych recept. Ja to

sprawdzilem i okazalo siq, ze tych dokumentów brakowalo od stycznia do czen¡rca

2OA1 roku. Zachodzilo podejrzenie, 2e podczas kontroli zgingla dokumentacja

i kwalifikowalo siq to jako doniesienie do prokuratury, jako popelnienie przestgpstwa

przeciwko dokumentom.

Druga sprawa, dotyczyla kontrolowanía pielggniarstwa érodowiskowo-rodzinnego.

NFZ za2qdal, aby 2,5 tysiqca ludzi przypadalo na jednq pielggniarkq, czyli dla

potrzeb naszej gminy przypada 8 pielggniarek rodzinno-Érodowiskowych. Wedlug

naszej dokumentacji 3 pielggniarki wykonywaly te Éwiadczenia, gdyz tyle

w zupelnoéci wystarczalo.

P. Dzwonek. Czy posiadal Pan I pielqgniarek?

M. Boguslawski. 3 prowadzily dokumentacjq, a pozostafe 5 byfo zatrudnione na

innych stanowiskach.

P. Wójcik NFZ sprawdzajqc dokumentacjq zauwa?yl niezgodnoéó w wyniku czego

zostal Pan ukarany.

P. Bialy. Uwa2am, ze mógl Pan porozmawiaó z NFZ, 2e zatrudnia 3 pielqgniarki,

a pozostale przesuwa na inne.

P. Hatny: Najwazniejsza jest tutaj umowa, a w treéci umowy jest zapis, aby iloéó

pielggniarek byla dostosowana do populacji

P. Ptasznik: Nie ma skarg ze strony pacjentów, widocznieZPAZ dobrze prosperuje,

gdyby byla tak straszna sytuacja ludzie na pewno by interweniowali, wydajg mi siq,

ze jest to rozgrywka pomiqdzy P. Boguslawskim, a P. Michalkiewiczem .

P. Hatny: NFZ reprezentuje takq filozofig; 2e najpierw zabiera pieniqdze,

ale wymaga, aby pracowalo 8 pielqgniarek, gdyz wtedy wydatki publiczne bylyby

poprawn ie real izowane.



M. Boguslawski: Nastqpna informacja to taka, 2e wedlug NFZ, lekarz zarabial bqdzie

7,5 tysiqca zt Jak siq okazuje sytuacja na dzien dzisiejszy wyglqda nastqpujqco

érednia placa lekarza wynosi 1 800,00 zf. (brutto), a érednia placa pielqgniarki

1 100,00 zl. (brutto). JeÉli chodzi o dofinansowanie poradni specjalistycznych to jest

ono nizsze o 12 % ni2 w roku ubieglym, a dofinansowanie poradnr rehabil itacyjnej

z 8 000,00 zl. spadlo do poziomu 7 100,00 zl.

Przy takim poziomie dofinansowania z Narodowego Funduszu Zdrowia jest to

zaglada.

P Boguslawski przedstawil Komisji pismo

CROSS - MED zakladalqce wspólpracQ z

podpisali kontraktów z NFZ.

Po tej szerokiej dyskusji podziqkowano

otrzymane od Centrum MedYcznego

tymi zakladami i lekarzami, którzy nie

za udzial w posiedzeniu komisji

P. Boguslawskiemu.

Nastqpnie P. Przewodniczqcy przeszedl do kolejnej sprawy posiedzenia,

a mianowicie sprawy placówek oéwiatowych, poprosil o zabranie glosu P. Osinskq -

p rzed stawi ci e I a Twiqzku N a u czyci e I stwa Po I sk i e g o.

P. Osinska. rozpoczgta dyskusjq na temat restrukturyzacji sieci szkó|. Dotyczy to

glównie placówek w Zagalu i t-ysakowie. Sq to wa2ne sprawy, chodzi tutaj

o poludniowq czqéó gminy. Zostala powolana komisja, która miala na celu

wypracowanie wniosków dotyczqcych restrukturyzacji sieci szkól na najblizszy rok

i nastqpne lata. Przedstawiono nam, Ze wniosek pierwszy, to aby:

- w Zaga¡uzostala klasa 0- 1, a klasy 2-3 poszly do Szkoly Podstawowej nr2

w Jgdrzejowie

- wt-ysakowie zostaly klasy 1 - 3, a pozostale 4 -6 poszty do Potoka

Zwiqzek Nauczycielstwa Polskiego i Zwiqzek,,Solidarnoéó", byl zgodny co do innej

propozycji, a mianowicie dla nas nie ma tworu 0 - 1 tylko 0 - 3 My jako zwiqzki

zawodowe, proponujemy, aby utworzyó na terenie poludniowym szkolq dla klas 1 - 3

w Wgglencu. Jest to najlepszy budynek w poludniowej czqéci gminy. Dwadzieécia

troje dzieci wZagaju uczeszcza do klas 1 -3 itakie sqprognozy na najblizsze lata.

Chcialabym, abyécie jako komisja wzigli pod uwagq dobro dziecka i zdecydowali, co

byloby najlepszym rozwiqzaniem dla tych dzieci i nauczycieli pracujqcych w tych

placówkach, gdyz niektórzy z nich za rok lub dwa lata nabywajq uprawnienia

emerytalne.



Nastgpnq sprawE poruszonq na posiedzeniu byl regulamin wynagradzania

pracowników oéwiaty nie bqdqcych nauczycielami. Sq to osoby pracujqce

w administracji i obsludze szkól. Proszq komisjg, aby zabezpieczyÓ Srodki

w budzecie na ten cel, gdyz regulamin ten nie zostal zrealizowany. Minql juz prawie

rok od uchwalenia tegoz regulaminu.

P. Przewodniczqcy. podziqkowal za przybycie P. Osinskiej i obiecal, ze komisja

zapozna sig z propozycjami Zwiqzku.

Nastqpnie odczytal wnioski Komisji ds Rejonizacji Sieci Szkól'

Komisja rozpoczqla debatg na ten temat.

Przewodniczqcy odczytal pismo od zarzEdu Zwi4zku Nauczycielstwa Polskiego

dotyczqce podzialu Érodków z subwencji oéwiatowel.

Nastqpnie odczytal odpowied2 na wniosek P. Hatnego z dnia 11 grudnia 2003 r.

Póániej odczytal pismo od P. Przewodniczqcej Rady Miasta dotyczqce

ustosunkowania siq radnych do zabierania glosu przez soltysów na sesjach Rady

Miasta.

W zwiqzku z punktem dotyczqcym organizacji ferii zimowych na terenie naszej gminy

poproszono Naczelnika Wydz. Oéwiaty, Kultury i Sportu - P. Koémidra.

P. Koémider: Jest ustalony porzqdek zajqó tegorocznych ferii zimowych. Terminy

i miejsca odbywania sig tych zajqó sq podane w prasie. Na naradzie z dyrektorami

szkól w grudniu kazda szkola zlo2yla sprawozdanie, jakie zalqcia bqdEsiq odbywaly

w ferie.

Na nagrody dla uczestników organizowanych konkursów przeznaczona jest nagroda

1 000 zl

P. Bialy: Chcialbym siq dowiedzieó, dlaczego jako jedyny powiat i jedyne miasto nie

braliémy udzialu w Wielkiej Orkiestrze Swiqtecznej Pomocy?

P. Koémider. Mój zakres obowiqzków nie obejmuje tej dziedziny. Nigdy nie bylo tak,

aby Urzqd Miejski byl organizatorem WOSP. Co roku przeznaczamy a ten cel okolo

1000 zl. i przez4lata kwota ta byla przekazywana.

P. Ptasznik: Czy P. Straszaka nie zdziwilo to, ze nie bierze udzialu w imprezie?

P. Koémider: Jestem tym zdarzeniem zbulwersowany, gdybym o tym wiedzial, to na

pewno zareagowalbym inaczej.

P. Wójcik: Jeéli chodzi o WOSP, aby na przyszloéó nie doszlo do takiej sytuacji, ze to

mlodziez za to odpowiada, zamiast Burmistrz. Faktem jest, 2e Burmistrz jest

gospodarzem miasta, a Rada powinna siq zabezpieczyó, aby taka sytuacja siq wiqcej



n¡e powtÓrzyla. Nie chc€ wymuszaó na mlodzie?y, Zeby zrobila to umiejptnie, ale
Burmistrz powinien tego dopilnowaé.

P" Hatny: Nie mozna adrninistracyjnie tego tluma czyc. Nikt sig tym nie zainteresowal,
bo gdyby pojawil sig ktoÉ z propozycjq uczestnictwa w woÉp, to na pewnCI
uzyskalby pomoc.

Chciatbym paruszyc sp!.awe lodowiska.
P' KoÉmider'. Zaklad Wodociqgów i Kanalizacji wylaf 100 m3 v,rody koio Targov¡iska
Miejskiego. Chcialem to zrabió na zalewie, ale nie doszlo do tego, bo zostala
spuszczCIna woda. Podobnie z propazycj1 vtylania na kortach tenisowyeh i na
Osiedlu Zachód, ale itu róv¡nie2 nie doszlo do skutku.
Chciatbym poínformowaó, 2e obchody $wigta Miasta odbgdq sig 20 lutego o godz.
1 7 . 0 0 .

P Ptasznik: My jako szkola ( L.O. ) chcieliÉmy vll4czyó sig do obchodów $v,riqta
Miasta- Mamy program przygotowany z zarysem historycznym. To kwestia paru
rninut.

P. KoÉmider: 1 0 - 12 minut - zgadzam sig.
Na spotkanie zaproszano panie z oárodka pomocy $polecznej.
P. Chabior zakomunikowala o doÉó niepokoj4cej sytuacji , iaka zaczyna dziaó sig od
1 stycznia br., a mianov,¡icie, doszly dwa duhe zadania do wykonania przez OpS. do
realizacji których nie zostaly przewidziane srodki finansowe. s4 to.

- do?yutianie dzieci ( P. Burmistrz obiecai na ten cel pieniqdze z prograrnu

orofilaktyki antyalkoholowej- chodzitutaj o kwotq 27 úaa,00 zr.).
7 kolei skomplikowala si€ sprawa z programem profilaKyki antyalkoholowej
w dzíennym domu. Jedno zadanie jest realizowane kosztem drugieEo.
Pojavrii sig drugi problem, a mianowicie:

- od 1 stycznia br, zmienita sig ustawa dotyczqca finansowania osób, które
odchodz4 ze árodor¡¡iska do domów opieki spolecznej. W swíetle tej ustawy
gmina poczqwszy od 1 stycznia br. finansuje pobyt tych oséb w domach
pomocy spo,iecznej. Poczqtkowo pobyt ten finansuje ta osoba, rodzina,
a potem przechodzi to w rqce gminy, dlatego, ze bqdq to wysokie koszty.
W zvtiEzku z powyZszym cCIraz trudniej bqdzie nam utrzymaó nasz Ogrodek.

Pobyt jednej osoby w Domu Pomocy spolecznej wynosi ok. 1 ZCIa, oo zt. - 1 400, 00
zl. miesipcznie.



p. przewodniczqcy. Jaka kwota satysfakcjonowalaby OP$ na realizacjg programu

profilaktycznego?

P. Chabior. Chodzi tutaj o kwotg 30 0Ü0. 00 zl.

p. Hatny: Co robicie w ramach programu profi laKyki antyalkoholowej i na czym on

polega?

p. Kitliriska: Mamy zorganizolvane 2 grupy osób: jedna grupa to osoby uzaleZnione,

zai; druga to rodziny osób uzaleanianych. Na tych grupach P. doktor psychiatra

prawadzi zaiqcia, sq to testy, rozmolvy itp'

w ramach tego programu organizujemy dla tych aséb rÓzne imprezy.

Kv¡ota kosztóv¡ jest dosc du2a miqdzy innymi z povtodu r,vysokiego wynagrodzenia

dla P doktor.

p. Hatny: W zvriqzku z powyiszym chcialbyrn zapropanowaÓ, abyÉmy jako komisja

postawiii wniosek o utr¡¡orzenie Domu Pomocy $poiecznej. 5q na to ickale

i perspektywa dla zlikwidowania bezrcbocia.

Kornisja wnosi wniosek do P. Burmistrza o rozwaienie moil iwoáci utworzenia

Domu Pomocy Spolecznej na terenie gminy Jqdrzejów.

Wniosek zostal przyiqty jednogloÉnie.

Rozpoczg{,a sig Cyskusja na temat zadah realizowanych z funduszy profilaktyki

antyalkoholowej.

P. Przewodnicz4cy, oÉwiadczyl, Ze przeglqdaj4c rozparcelowanie tych ÉrcdkÓw, ma

powazne wqtpliwoáct.

P. Hatny: Pr.awdopodabnie komisja, ldóra opracowata ten plan v¡zorowala siQ na

poprzedniej kadencji. Chciatbym, aby beneficjencitych árodkéw wypov'riedzieli siq jak

r,vydatkov'rali te pieni 4dze.

Najpienv powinniámy sie zapoznaó sig z realizaciq tych árodkÓr,v, dopiero moZemy

podjqó odpowiednie decyzje.

P. Ptasznik oznajmila, 2e na radnych probuje sig wytudzic decyz¡e. Materialy na

sesjq sa podstgpnie przygotowywane, czego przykladem jest cpracowanie

przedlahonych nam materialÓw na sesjg.

Radni zgodni byli co do tego, aby dostarr;zane im bylo sprawozdanie z dzialalnoÉci

komisji antyal koholowej.

P " Przev¡odnicz4cy: zaproponovtal, aby zcrganizowane zostafo dodatkowe spotkanie

przed zbliáajqc4siq sesjq.

Radni ustali l i  dodatkowe spotkanie na dzien 2Tstycznia br. o godz. 11.00.



Komisja O6wiaty, Kultury i Sportu wnioskuje o wycofanie z porzqdku obrad
punktu 2l dotycz4cego uchwaly w sprawie gminnego programu profilaktyki

i roa*iqzyrania problemür alkoholowych na rok 2004.

Kom i sja j ed nogloén i e przegtosorrala wniosek.

W zwiqSku z pismem dotyczqcym zabierania glosu ptzez soltysów, poproszono

P. Przewodnicz4cqw celu omówienia tej kwestii.

P. Pzewodniczqcy: Wniosek pzedstawiony przez Paniq nie jest precyzyjny. Proszq
o wyjaSnienie.

P. Przewodniczqca: Sq ró2ne sytuacje, dlatego podnoszq ten temat.
P. Wójcik: Pojawily siq dwa problemy:

w statutach sotectw jest ujgte, 2e sottysi majq prawo do zabierania glosu, czyli
do interpelacji, natomiast w regulaminie UM - tylko podczas omawiania spraw
róznych; i tutajjest wyra2na niezgodnoéó przepisów;

dostosowanie regulaminu Rady do tego, aby zostal wyznaczony czas
wypowiedzi przy interpelacjach i zapytaniach, a jeÉli pfajqcy odbiega od
tematu lub mówi za dlugo, to nalezy mu przerwaó.

P. Hatny: Czy jest Pani zgodna co do zabierania güosu przez soltysów w danym
temacie?

P. Przewodniczqca: Zapytania i interpelacje sottysów - tak, jeéli chodzi o zabieranie
gNosu w dalszej czgéci dyskusji.

P. Ptasznik: JeÉli bqdzie debata na temat szkoi, nie mo2emy im tego zabronió.
P. Przewodniczqca; Mo2emy sporzqdzió listg kolejnoéci wystqpieri. Bgdq to opinie,

a nie poglady.

P. Bialy: Nigdzie nie ma tak, aby w interpelacjach zabieraly glos osoby inne ni2 radni.
P. Wójcik: Jeéli jest temat, który wymaga wyjaánien, jeÉli jest temat drazliwy, wtedy
nie mo2na nikomu zabronió sip wypowiedzieó.

P. Hatny: odnoénie kolejnych przedstawicieli innych zwiqzków, proponujq, to co
P. Przewodniczqca, 2e jezeli chcialaby jakaé partia sig wypowiedzieó, to niech zglosi
do Prezydium. Dopiero Prezydium rozstrzygnie czy i któ mo2e zabraó gtos.

Dla spoleczenstwa i dla Rady jest lepiej, kiedy ktoé zakomunikuje co sig dzieje
w jego bliskim otoczeniu.

P. Ptasznik: Proszg P. Przewodniczqc4 aby dowiedziata siq, jak wyglqda ta sprawa
w innych gminach.



P. Bialy: Proponujg, aby zadzwanic do P. Mecenas P. Kokoska do Urzqdu

Marszalkowskiego, by po zapoznaniu sig z tq spraw4przedstawil swoje stanowisko.

F. Przer¡¡odniczqcy: odczytat plan pracy komisji z2ÚÚ3 r.

Odczytal pismo skierowane do P. Przewodnicz4cej komisji od Dyrektara Szkoly

Fodstawowej w Jasionnie CI poffioc finansowE w v4ysokotci 24 000, 00 zt.

P. Wójcik: Prositbym o sporzqdzenie kosztorysu ile gming bgdzie to kosztowalo.

Komisja Oáwiaty, Kultury, Zdrawia i Opieki Spolecznej popiera jednogloánie

wniosek dotyczqcy wsparcia finansowego w krn¡ocie 24 000, 00 zl. na

ogrzewanie centralne Szkoly Podstawowej w Jasionnie.

P. Przewodniczqcy: wzvtiEzkuzezbli1aj4cym sig Swigtem [\4iasta, zapytal czlonkóv¡

komisji, czy Komisja Oáwiaty, Kultury, Zdrov¿ia i Opieki $po{ecznej zglosi swoich

kandydatóv¡ do odznaczenia medalami.

Komisja wy razlla zgodg .

Nastgpnie rozpoczqlo analizg materiatów na sesjg.

Po zweryfi kowan i u przedlo2onych rnateri a{ów komisja wn iosku¡e :

aby realizowany byl wniosek o przedstawianie skutków finansowych

podejmowanych uchwaf.

Kom isja popa rla j ed noglosn ie zgloszony wn iosek.

Nastgpny wniosek dotyczyl Uchwaty Rady Miejskiej w Jqdrzejowie z dnia 29 stycznia

2AA4 r. w sprawie przyst4pienia do sporzqdzenia zmiany czgÉ;ci miejscowego planu

zagospodarowania przestrzennego terenu pomiqdzy Al. J. Pilsudskiego,

ul. Przypkowskiego i Szko{4 Podstawo\,t't4nr 2 na obszarze miasta Jgdrzejów.

Komisja odniosla sie negatywnie do tej uchwaiy, w zlviqzku z czym

P " Przewo dnicz4cy zarzqdzll glosovra n ie ;

Za negatywnym ustosunkowaniem sig do w/w uchwaly - bylo 4 glosy,

Przeciw - 1 glos,

Wstrzyrnalo sig - 0.

Glosowanie rozstrzygngNo o tym, 2e komisja odnosi sig negatywnie do tej uchwaiy.

l,la tym zakonczono posiedzenie, byla godz. 15.45.

Przewodniczqcy

Komisji OÉwiaty, Kultury iSportuProtokolant:

Monika Mlynczak
j. f,fh,íÁ'
Jan Zigbinski


